
Srbija može da očekuje mnogo novih investicija u solarnu energiju

Na konferenciji o solarnoj energiji u Srbiji u organizaciji portala Baklan Green Energy News
je bilo reči o većoj upotrebi solarne energije u našoj zemlji i novom pravnom okviru koji će
nastati nakon usvajanja novog zakona o obnovljivim izvorima energije koji se pred
skupštinom našao 15. marta. Konferencija je okupila veliki broj stručnjaka, investitora u
obnovljive izvore energije, predstavnika države i lokalnih samouprava, kao i predstavnike
međunarodnih institucija. Tokom celog dana na konferenciji su se mogle čuti mnoge
zanimljive informacije i novosti kada je u pitanju upotreba solarne energije u našoj zemlji.
Diskusija je bila podeljena u četiri panela koji su se bavili pitanjima velikih solarnih
elektrana, upotrebom solarne energije u daljinskom grejanju, upotrebom solarne energije u
industiriji i mogućnostima građana da se uključe u ovaj proces.
Utisak je da većina učesnika smatra da se Srbija sada nalazi na prelomnoj tački kada bi
posle više godina zakašnjenja započela pravu energetsku tranziciju i ekspanziju obnovljivih
izvora energije. U uvodnom delu konferencije gledaocima se, između ostalih, obratila i
Žužana Hargitaj, odlazeća direktorka Evropske banke za obnovu i razvoj (EBRD) za Zapadni
Balkan koja je izjavila da ova institucija u budućnosti želi da 50% svojih godišnjih ulaganja u
Srbiju čine investicije u zelenu ekonomiju.
Direktor sekretarijata Energetske zajednice, Janez Kopač rekao je da Srbija zaostaje u
energetskoj tranziciji, ali da se situacija sada menja. Pored toga pozdravio je i donošenje
novog zakona za koji je rekao da je moderan, ali i podsetio na međunarodne obaveze koje je
naša država preuzela.
Maja Turković, potpredsedica kompanije CWP za Srbiju koja investira u obnovljive izvore
energije u našoj zemlji rekla je da trenutno postoji veliko interesovanje investitora za
ulaganje u našoj zemlji, kao i da je veliki broj projekata već u procesu pripreme.
Poslednja koja se obratila na otvaranju konferencije bila je ministarka rudarstva i energetike
Zorana Mihajlović koja je naglasila da su u pisanju seta zakona u oblasti energetike
ministarstvo konsultovalo predstavnike međunarodnih institucija, investitora i javnost i da
će zakon omogućiti bum investicija u solarnu energiju u našoj zemlji. Pored toga ona je
istakla i da je cilj Srbije da do 2040. ima 40% udela obnovljivih izvora u električnoj i
toplotnoj energiji.
Iz svega viđenog, jasno je da će novi Zakon o obnovljivim izvorima energije omogućiti da se
stanje kada je u pitanju primena solarne energije u Srbiji pomeri sa mrtve tačke. To bi uz
već postojeći razvoj koji postoji kada je u pitanju energija vetra trebalo znači da bi u
narednim godinama mogli da očekujemo pravu ekspanziju ovih izvora u našoj zemlji koja već
dobija nešto manje od 30% električne energije iz hidroelektrana. Sigurno je da će ova
ekspanzija otvoriti i neka nova pitanja, poput korišćenja zemljišta i uticaja na životnu
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sredinu, zbog čega je važno da lokalne zajednice budu uključene u ove projekte od samog
početka. To je posebno istakao Benedikt Ortman, predsedavajući strateškog komiteta
organizacije SolarPower Europe koji je naglasio da je za uspeh ovih investicija neophodno
da imaju podršku lokalnog stanovništva, kao i da iskoriste znanje lokalnih partnera koji su
već u ovom poslu. Iako se može oceniti kao pozitivno što se stvari u ovoj oblasti pomeraju,
pred našom državom je dugačak put kada je u pitanju transformacija energetskog sistema.
Izgradnja novih termoelektrana na ugalj je još uvek u planu, a najbitniji strateški dokumenti
kada je u pitanju borba protiv klimatskih promena koji bi trebalo da nam daju detaljnije
informacije o daljem planu akcije još nisu doneti.
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